
مجلس به ماجرای تصویب طرح صیانت ورود نکند به خود هتک 
حرمت کرده است. امام خمینی )ره( گفتند اگر دیدید مردم درباره 
بگذارید  است  به ضرر خودشان  اگر  دارند حتی  نظری  موضوعی 
خودشان تصمیم بگیرند و شما حق ندارید تصمیم دیگری بگیرید 

که ما باید به این موضوع توجه کنیم. 
نماینده ادوار مجلس گفت: حق مجلس است که به ماجرای طرح 
صیانت ورود کند اگر این کار را انجام ندهد به نوعی به خود هتک 
را  استارت آن  بود که مجلس  این کاری  زیرا  حرمت کرده است 
زد و اگر قرار است تصمیمی گرفته شود باید از مجلس آغاز شود.

 مهرداد لاهوتی نماینده ادوار مجلس در پاسخ به این سوال که 
بخش هایی از طرح صیانت از فضای مجازی توسط شورای عالی 
در  طرح  این  اینکه  به  توجه  با  رسید  تصویب  به  مجازی  فضای 
اتفاق چیست،  این  مجلس به سرانجام نرسید تحلیل شما درباره 
ما  و  بود  مطرح  مجلس  در  بارها  صیانت  طرح  موضوع  گفت: 
موضوع  این  متولی  زیرا  متحیر هستیم  داستان  این  از  امروز  هم 
بهترین  مجلس  نهایت  در  که  بود  مجلس  فرهنگی  کمیسیون 
تصمیم گیرنده درباره طرح صیانت بود و مجلس یعنی نمایندگان 
مردم و خود مردم باید درباره آن تصمیم بگیرند اما اینکه بخشی از 
آن را تصویب و اجرایی کردند به نظر من درست نبود زیرا فرایند 
قانونی آن در مجلس است و اگر قرار است اتفاقی بیافتد باید در 

خانه ملت رخ دهد. 
محدود  که  است  این  من  شخصی  اعتقاد  کرد:  تصریح  لاهوتی 
کردن تکنولوژی امروز اصلا امکان پذیر نیست چرا که امروز علم 

و تکنولوژی در حال پیشرفت بوده و ما باید به تجربه های گذشته 
خود به عنوان درس عبرت نگاه کرده و استفاده کنیم. به طور مثال 
در گذشته، آن زمان که ویدیو آمده بود، اگر کسی آن را در خانه 
خود داشت آن را از دست فرد گرفته و آن فرد را به عنوان مجرم 
معرفی می کردند. در موضوع ماهواره هم چقدر خسارت به مردم 
وارد کردند از این مثال ها زیاد است که تاکنون موفقیتی در این 

برخوردها به دست نیامده است. 
 وی افزود: امام خمینی )ره( گفتند اگر دیدید مردم درباره موضوعی 
خودشان  بگذارید  است  خودشان  ضرر  به  اگر  حتی  دارند  نظری 
تصمیم بگیرند و شما حق ندارید تصمیم دیگری بگیرید که ما باید 

به این موضوع توجه کنیم. 
مردم  اقتصادی  ابزار  از  بخشی  تکنولوژی  امروز  گفت:  لاهوتی   
برای  شغلی  اینستاگرام  در  مردم  از  خیلی  مثال  طور  به  و  است 
خود ایجاد کرده اند. اگر فضای مجازی وجود نداشته باشد امکان 
عرضه کالاها وجود ندارد. ما نباید همه را از زاویه بد نگاه کنیم. 
امروز درصد بالایی از مردم اگر از فضای مجازی استفاده می کنند 
متناسب با تخصص و علم خودشان از آن بهره می گیرند. بنابراین 
راه برخورد این نیست و باید شکل دیگری به وجود آورد. بنابراین 
اگر  است  ممکن  و  نیست  امکان پذیر  تکنولوژی  کردن  محدود 
محدودیتی ایجاد شود، راه دیگری برای فرار از آن به وجود بیاید. 
به طور مثال تلگرام را فیلتر کردیم آیا موفقیت حاصل شد، خیر 
مردم رو به فیلترشکن آورده و از تلگرام استفاده کردند. بنابراین هر 
روز ابزارها و تکنولوژی جدیدی به بازار می آید و به همین دلیل 

نباید فضای خاصی را به سمتی ببریم که جبهه گیری های خاصی 
به وجود بیاید. 

 لاهوتی افزود: بهترین راه اعتماد به مردم است. این مردم نظام 
انقلاب  ارزش های  برای حفظ  و  انقلاب کرده  آوردند،  به جود  را 
نمایندگان  و  جمهور  رئیس  مردم  کردند.  تقدیم  را  خود  فرزندان 
مجلس را انتخاب می کنند بعد حالا به جایی می رسیم که می گوییم 
مردم به رشدی از بلوغ نرسیند و از ابزار تکنولوژی درست استفاده 
نمی کنند که این تفکر واقعا درست نیست.  لاهوتی در پاسخ به 
این سوال که مجلس به لحاظ جایگاه حقوقی و قانون گذاری که 
دارد می تواند به این موضوع ورود کند یا خیر، گفت: حق مجلس 
است که ورود کند اگر این کار را انجام ندهد به نوعی به خود هتک 
را  استارت آن  بود که مجلس  این کاری  زیرا  حرمت کرده است 
زد و اگر قرار است تصمیمی گرفته شود باید از مجلس آغاز شود. 
 وی افزود: امروز آنقدر رشد علمی در کشور و جهان سریع است 
که نمی توان تکنولوژی را محدود کرد. باید به مردم اعتماد کرد. به 
نظرم برای چنین اتفاقات بزرگی مانند برجام، اف ای تی اف و طرح 
صیانت که نمی توانیم تصمیم بگیریم با استفاده از همه پرسی و 
پرسش از مردم این طرح را به سرانجام برسانیم. به همین دلیل 
ابزار تکنولوژی وجود دارد و با اعتماد به مردم می توان راه درست 
را انتخاب کرد. هرجا به مردم اعتماد کردیم نظام در صیانت بود و 
اعتماد به مردم باعث شد تا مردم صحنه گردان باشند اما هرزمانی 
به آن ها تحمیل کردیم جز  که خلاف نظر مردم عمل کردیم و 

فضای بی اعتمادی نتیجه دیگری حاصل نشد.

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری در حساب توییتر خود 
نوشت:"گذشت آن دوران که مسئولانی مثل کوه پشت فرزندان 
خویش می ایستادند و صراحتاً از  مهاجرت و زندگی آنها در خارج 
از کشور دفاع می کردند. اما امروز برخی با ذوق زدگی از مهاجرت 

فرزند اینجانب گفتند."
معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری، ضمن رد مهاجرت پسر 
خود به خارج از کشور، این سفر را "موقت" و "کاری" عنوان کرد و 

گفت که وی در ماه های آینده به کشور باز می گردد.

آن دوران  نوشت:"گذشت  توییتر خود  انسیه خزعلی در حساب 
می ایستادند  خویش  فرزندان  پشت  کوه  مثل  مسئولانی  که 
دفاع  کشور  از  خارج  در  آنها  زندگی  و  از  مهاجرت  صراحتاً  و 
فرزند  مهاجرت  از  زدگی  ذوق  با  برخی  امروز  اما  می کردند. 

گفتند." اینجانب 
موقت  سفر  که  درحالی   " کرد:  تصریح  دیگری  توییت  در  وی 
کاری ایشان جهت توسعه و پشتیبانی مجموعه دانش بنیانی است 
که در ایران با تعداد زیادی از دانشجویان کامپیوتر فعال است و 

ماه های  بوده و وی در  اتمام  به  پروژه کاری رو  این  خوشبختانه 
ایشان متاهل و مستقل است  اگرچه  باز میگردد.  به کشور  آینده 

ولی هرگز قصد مهاجرت نداشته اند."
شک  بی  افزود:"  جمهوری،  رئیس  خانواده  و  زنان  امور  معاون   
بسترسازی برای تقویت فعالیت های دانش بنیان جاری در کشور، 
برخاسته از تعلق به وطن و مسئولیت پذیری است. اعضای دولت 
مردمی و انقلابی به آرمان های انقلاب و سیاست های دولت وفادار 

بوده و خواهند بود."

گفت:  تهران  استان  گذار  تخم  مرغ  اتحادیه  مدیره  هیات  رئیس 
وضعیت بازار تخم مرغ نرمال و قیمت ها پایین است. اما مرغ داران 
ما در حال ضرر بوده و مدت هاست که حداقل ۱۳-۱۵ هزار تومان 
به ازای هر یک کیلوگرم، از جیب خود هزینه می کنند که این رقم 

کمی نیست.
اظهار  تهران  استان  گذار  تخم  مرغ  اتحادیه  مدیره  هیات  رئیس 
داشت: قطعا برای تخم مرغ افزایش قیمت را خواهیم داشت و بنابر 
وعده دولت ۳۱ شهریور قیمت ها تعدیل می شود. هم چنین با سرد 
شدن هوا و بازگشایی مدارس، مطابق روال سال های گذشته، افزایش 
قیمت را شاهد خواهیم بود. ناصر نبی پور در مورد آخرین وضعیت 
بازار تخم مرغ اظهار داشت: وضعیت بازار تخم مرغ نرمال و قیمت ها 
پایین است. اما مرغ داران ما در حال ضرر بوده و مدت هاست که 
حداقل ۱۳-۱۵ هزار تومان به ازای هر یک کیلوگرم، از جیب خود 
هزینه می کنند که این رقم کمی نیست؛ آقایان نیز همواره می گویند 

تا آخر شهریور تحمل کنید تا در قیمت ها اصلاحاتی صورت گیرد.
رئیس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران در خصوص 

اصلاحات قیمت تخم مرغ بیان کرد: این اصلاحات باید انجام شود 
تا تولیدکننده ها توانایی دوام برای ادامه کار را داشته باشند. قیمت 
تمام شده یک کیلو تخم مرغ در حال حاضر ۴۸ هزار تومان است که 
حتی اگر با ۱۰ درصد افزایش قیمت همراه باشد، به رقمی افزون بر 

۵۰ هزار تومان می رسد.
وی در ارتباط با افزایش قیمت نهاده ها اظهار داشت: زمانی که قیمت 
نهاده ها ۶ برابر می شود، طبیعی است که افزایش قیمت تخم مرغ را 
نیز به همراه داشته باشد؛ تا قبل از این اتفاق، تخم مرغ با ارز ۴۲۰۰ 
تومانی به رقمی نزدیک ۱۸ هزار و ۳۰۰ تومان بود که در حال حاضر 
با ارزی که به ۶ برابر افزایش یافته، به قیمت ۳۴ هزار تومان رسیده 
که حتی دوبرابر قیمت سابق نیز نیست؛ در صورتی که نهاده ها حدود 

۷۰-۷۵ درصد قیمت تمام شده را تشکیل می دهد.
نبی پور در پاسخ به پرسشی در ارتباط با تقاضای مردم برای تخم 
مرغ، بیان داشت: تقاضا همچنان مطلوب است، زیرا ارزان ترین کالا 
در کشور، تخم مرغ است و ارزان تر از این کالا ماده پروتئینی وجود 
ندارد. مردم در صورت عدم تمایل نیز بالاجبار برای تامین پروتئین 

خود و فرزندانشان، رو به خرید تخم مرغ می آورند.
وی با تایید افزایش قیمت تخم مرغ در ماه های پیش رو، اذعان کرد: 
قطعا افزایش قیمت خواهیم داشت. بنابر وعده دولت ۳۱ شهریور 
بازگشایی  با سرد شدن هوا و  قیمت ها تعدیل می شود. هم چنین 
مدارس، مطابق روال سال های گذشته، افزایش قیمت تخم مرغ را 
شاهد خواهیم بود. اگر به قیمت تمام شده ۴۸ هزار تومان نرسیم، 
مرغ داران مرغ های خود را به کشتارگاه داده، چون امکان متحمل 
شدن ضرر را ندارند. در حال حاضر یک واحد گله که سنی زیر ۶۰ 
هفته داشته باشد، ماهی ۹۰۰ میلیون تومان برای مرغ دار هزینه دارد.

نبی پور در ارتباط با صادرات تخم مرغ به کشور های همسایه نیز 
گفت: عمده صادرات ما به عراق و افغانستان است، اما رقم آن بسیار 
ناچیز است. در حال حاضر مجموع صادرات ما ۵ هزار تُن در ماه نیز 
نمی رسد و حدود ۲۸۰۰ تُن در ۶ ماه گذشته صادرات داشتیم. مقاصد 
صادرات ما نیز شامل افغانستان، عراق، قطر، امارات متحده عربی و 
عمان است که همگی خواهان تخم مرغ بوده؛ اما در عین حال در 
کشور های عربی مصرف تخم مرغ به دلیل جمعیت کم، پایین است.

محسن مبرا با تایید خبر افزایش قیمت بستنی، گفت: قیمت بستنی 
متاثر از نرخ مواد اولیه از جمله شیر، خشکبار و... است. پسته و گردو 
جزو دو خشکبار اصلی پرمصرف در این صنف محسوب می شود از 

این رو نرخ آن ها در قیمت نهایی بستنی تاثیر می گذارد.
و کافی شاپ گفت:  میوه  بستنی، آب  فروشندگان  اتحادیه  رییس 
افزایش قیمت بستنی و نوشیدنی ها در کافی شاپ ها، ۲۰ تا ۳۰ درصد 

میزان مصرف این خوراکی ها را در تابستان امسال کاهش داد.
محسن مبرا با تایید خبر افزایش قیمت بستنی، افزود: قیمت بستنی 
متاثر از نرخ مواد اولیه از جمله شیر، خشکبار و. است. پسته و گردو 
جزو دو خشکبار اصلی پرمصرف در این صنف محسوب می شود از 

این رو نرخ آن ها در قیمت نهایی بستنی تاثیر می گذارد.
وی با اشاره به کاهش قیمت موز در بازار، گفت: بالا بودن قیمت 
مواد اولیه مصرفی در کافی شاپ ها به خصوص محصولات وارداتی 
مانند قهوه به دلیل نوسان های نرخ ارز، قیمت نوشیدنی های گرم را 

در این واحد های صنفی افزایش داده است.
رئیس اتحادیه بستنی، آب میوه و کافی شاپ با بیان اینکه هزینه های 
صنف بیشتر از درآمد آن ها شده است، افزود: افزایش قیمت بستنی 
و نوشیدنی ها در کافی شاپ ها ۲۰ تا ۳۰ درصد میزان مصرف این 
خوراکی ها را در تابستان امسال کاهش داد و میزان مراجعه مردم به 

این واحد ها ریزش کرده است.
به گفته این فعال صنفی؛ اگر قیمت ها روند متعادلی داشته باشند 
بخشی از درآمد مصرف کنندگان در بازار خوراکی هزینه می شود و، 
اما گرانی ها به همه صنوف آسیب وارد کرده و ما نیز از این اصل 

مستثنی نیستیم.
مبرا شیوع بیماری کرونا را عامل مهم در تعطیلی واحد های صنفی 
عنوان کرد و افزود: نوسان های قیمتی باید مهار شود تا این صنف 
بتواند به ثبات برسد. همچنین ضرایب مالیاتی که برای صنف ما 
تعیین شده است فشار مضاعفی را به فعالان این حوزه وارد کرده و 

امیدواریم که با تمهیدات در نظر گرفته این ضرایب متعادل شوند.
اتحادیه  سوی  از  نرخ نامه ای  آیا  که  پرسش  این  به  پاسخ  در  وی 
در کافی  نوشیدنی های گرم  و سایر  بستنی  برای فروش آب میوه، 
شاپ ها به واحد های صنفی ارائه می شود؟ گفت: خیر؛ اتحادیه نرخ 
مصوب برای کافی شاپ ها ندارد و این واحد های صنفی قیمت ها را بنا 
به درجه بندی، کیفیت محصولات و سرویسی که به مشتریان ارائه 

می دهند نرخ ها را تعیین می کنند.
و  میوه  آب  بستنی،  فروشندگان  اتحادیه  رئیس  اظهارات  به  بنا 
کافی شاپ؛ در قیمت قهوه ها، کیفیت و برند آن ها متفاوت است از 

این رو نرخ قهوه عرضه شده از سوی کافی شاپ ها متغیر است.
گفتنی است؛ بنا به مشاهدات میدانی قیمت یک کیلو بستنی پسته دار 
ویژه کیلویی ۱۳۰ هزار تومان است و نرخ هر اسکوپ بستنی بین ۱۲ 
تا ۲۵ هزار تومان است که این عدد نسبت به ماه گذشته حدود ۱۰ 

درصد افزایش داشته است.

2#
رسانه بين الملل

رئیس جمهور خطاب به وزیر کشور ؛
 مشکلات در مسیر زائران رفع شود

رئیس جمهور در تماس تلفنی با وزیر کشور ضمن دریافت 
گزارشی از آخرین توافقات وی با مقامات عراقی برای تسهیل 
سفر زائران اربعین، دستوراتی برای رفع مشکلات موجود در 

مسیر پیاده روی زائرین صادر کرد.
احمد وحیدی وزیر  با  تلفنی  ابراهیم رئیسی در تماس  سید 
بود،  کرده  سفر  عراق  کشور  به  که  مهران  مرز  در  کشور 
ضمن دریافت گزارشی از گفت گوها و توافقات وزیر کشور با 
مقامات عراقی در جهت سهولت و تسهیل سفر زائران، آخرین 
وضعیت و شرایط حمل و نقل زوار اربعین بویژه شرایط عبور 

و مرور در مرزهای زمینی را پیگیری کرد. 
به  خطاب  دستوراتی  صدور  با  راستا،  همین  در  رئیسی 
مشکلات  رفع  و  بهتر  رسانی  خدمات  بر  دولتی،  مسئولان 

موجود در مسیر زائران عتبات تاکید کرد.

سخنگوی اورژانس کشور :
بیش از ۶۵۰۰ نفر از زائران به دلیل 
گرمازدگی به اورژانس مراجعه کردند

از آنجایی که کسانی که از عراق برمی گردند، عنوان می کنند 
بحث  نیست،  مناسب  زیاد  عراق  کشور  در  امکانات  که 

گرمازدگی را جدی بگیرند. 
سخنگوی اورژانس کشور گفت: تاکنون نزدیک به ۶۵۵۴ نفر 
از ازئرین اربعین دچار گرمازدگی شدند که به مراکز درمانی 
صحرایی نزدیک به مرزها و مراکز بیمارستانی مراجعه کردند. 
خالدی با اشاره به وضعیت ارائه خدمت به ائران اربعین، گفت: 
تا این لحظه ۳۱ هزار و ۶۴۴ نفر از هموطنان مان به اورژانس 
این  از  نفر  تعداد ۳۰ هزار و ۵۱۲  این  از  مراجعه کردند که 
افراد در محل درمان شدند و خوشبختانه توانستند سفرشان را 
ادامه دهند.باتوجه به شرایط موجود، ۷۷۳ هزار نفر در بهداشت 
مراقبت مرزی بررسی شدند که از این تعداد ۱۷ هزار و ۳۳۹ 
نفر مربوط به اتباع بود که از سوی همکاران بهداشت مورد 

ارزیابی قرار گرفتند. 
در عین حال بازدید بهداشت محیط از موکب ها نیز انجام شده 
است.وی افزود: در حال حاضر مشکل اصلی که زائران دارند، 
بسیار  گرمازدگی  روز گذشته  در  که  است  گرمازدگی  بحث 
شدید بود. امروز هم از ساعت ۲ بعد از ظهر شاهد بودیم که 
مراجعات به اورژانس به دلیل گرمازدگی افزایش یافته است. 
تا این لحظه نزدیک به ۶ هزار و ۵۵۴ نفر دچار گرمازدگی 
شدند که به مراکز درمانی صحرایی نزدیک به مرزها و مراکز 

بیمارستانی مراجعه کردند. 
تامین  زمینه  در  پیش بینی ها  خوشبختانه  گفت:  خالدی 
وزارت  سوی  از  زائرین  سرم درمانی  برای  لازم  سرم های 
نقاط صفر مرزی و  اندیشیده شده و همکاران در  بهداشت 
پایانه های مرزی مستقر و آماده ارائه خدمات به مردم هستند. 
اگر هنوز حرکت  این است که  زائران  از تمام  خواهش من 
نکردند، به سوی مرزها حرکت نکنند.از آنجایی که کسانی 
که از عراق برمی گردند، عنوان می کنند که امکانات در کشور 
عراق زیاد مناسب نیست، بحث گرمازدگی را جدی بگیرند. 
زائران مصرف آب را افزایش دهند. زائران و افرادی که در 
تا ۵ صبح  مرز هستند، حتما در ساعت خنکی هشت شب 

تردد کنند.

رئیس پلیس راه کشور :
صدور صورت وضعیت برای اتوبوس های 

زائران به سمت مرزها ممنوع شد
رئیس پلیس راه کشور از ممنوعیت صدور "صورت وضعیت" 

برای اتوبوس های زائران به سمت مرزها خبر داد.
به  زائران  اتوبوس  ورود  ممنوعیت  از  مومنی  حسن  سردار 

استان های خوزستان، ایلام و کرمانشاه خبر داد.
رئیس پلیس راه کشور با بیان اینکه از امروز صدور "صورت 
وضعیت" برای اتوبوس ها به سمت مرزها ممنوع شده است، 
یادآور شد: هموطنانی که از شهرهای خود حرکت نکرده اند تا 

اطلاع ثانوی به سمت مرزها حرکت نکنند.
به گفته رئیس پلیس راه کشور، شرایط تردد برای زائران در 

آنسوی مرزها و داخل عراق اصلًا مساعد نیست.

هلال احمر کشور :
۹ زائر ایرانی در کربلا جان باختند

در مسیر نجف تا کربلا هم ۵۹۲ نفر به نیرو های هلال احمر 
مراجعه کردند که بیشترین دلیل مراجعه تزریقات، سرم تراپی 

و مشکلات زنان بوده است.
رئیس جمعیت هلال احمر از فوت ۹ زائر ایرانی در کربلا خبر 
داد و گفت: ۸۴۰۷ نفر از زائران ایرانی در عراق به نیرو های 

هلال احمر جهت دریافت خدمات پزشکی مراجعه کردند.
به  ایرانی  زائران  مراجعات  آمار  اشاره  با  کولیوند  پیرحسین 
نیرو های هلال احمر در عراق گفت: تا به امروز تعداد ۳ هزار 
و ۷۶۴ نفر از زائران در کربلای معلی به مراکز درمانی که 
تحت پوشش هلال احمر جمهوری اسلامی هستند مراجعه 
کردند. بیشترین مراجعه زائران در کربلا به دلیل تزریقات، 

سرم تراپی و تست قند خون بوده است.
آقای کولیوند بیان کرد: تعداد ۳ هزار و ۵۴۵ نفر هم در نجف 
اشرف به مراکزی که نیرو های هلال احمر در آنجا حضور 
که  کردند  مراجعه  درمانی  خدمات  انجام  جهت  به  داشتند 
البته در نجف مهمترین علت مراجعه زائران، تزریقات و بعد 
از آن دریافت سرم بوده است. وی گفت: در مسیر نجف تا 
کربلا هم ۵۹۲ نفر به نیرو های هلال احمر مراجعه کردند 
که بیشترین دلیل مراجعه تزریقات، سرم تراپی و مشکلات 

زنان بوده است.
آقای کولیوند با اشاره به اینکه ۵۰۶ نفر از زائران در کاظمین 
و  سامرا  در  افزود:  کردند،  مراجعه  احمر  نیرو های هلال  به 
مراجعه  احمر  هلال  نیرو های  به  زائری  هیچ  سیدمحمد 

نکرده اند.
وی گفت: همچنین در کربلا ۱۸ نفر از بیماران برای دریافت 
مراقبت های پزشکی بیشتر و در نجف ۱۴ نفر به بیمارستان 

عراق اعزام شدند.
ایرانی در  زائران  از  نفر  پایان گفت: متأسفانه ۹  کولیوند در 

کربلا جان باختند.

هشدار سازمان ملل: 
شاخص امید به زندگی

 روند نزولی را طی می کند 
عقب گرد در اکثر ۱۹۱ کشوری که در این شاخص قرار دارند، 
به سال ۲۰۱۶  را  به زندگی، سطح توسعه  امید  به ویژه در 

بازگردانده و روند ۳۰ ساله رشد را معکوس کرده است.
سازمان ملل هشدار داده که دهه ها پیشرفت در زمینه امید 
به زندگی، آموزش و رفاه اقتصادی روند معکوسی داشته و 
مجموعه ای از بحران های بی سابقه، شاخص توسعه انسانی 

را درجهان پنج سال عقب انداخته است.
سال  دو  در  که  شده  گفته  ملل  سازمان  جدید  گزارش  در 
گذشته شاخص توسعه انسانی این سازمان که به عنوان معیار 
رفاه و سلامتی مورد استفاده قرار می گیرد، در ۹ کشوراز هر 
ده کشور کاهش یافته است.کووید۱۹، تغییرات آب و هوایی 
و جنگ اوکراین از جمله عواملی هستند که در کاهش این 
روند تاثیر داشته است. به گزارش بی بی سی، شاخص توسعه 
انسانی در سال ۱۹۹۰ با هدف بررسی معیاری فراتر از تولید 
ناخالص داخلی برای رفاه و سلامتی درنظر گرفته شد.سال 
گذشته اولین باری بود که این شاخص از زمان معرفی آن در 
سال ۱۹۹۰، با کاهش روبرو شد. به گفته استفانی هگارتی، 
با امید به زندگی ۸۴  خبرنگار بی بی سی؛ سوئیس امسال 
سال و اختصاص میانگین ۱۶.۵ سال برای تحصیل و حقوق 
متوسط ۶۶ هزار دلار در صدر این شاخص قرار دارد.از طرف 
دیگر در انتهای این شاخص، سودان جنوبی با امید به زندگی 
۵۵ سال قرار دارد و مردم این کشوربه طور متوسط فقط ۵.۵ 
سال را در صرف آموزش می کنند و درآمد سالیانه آنها ۷۶۸ 
دلار است.عقب گرد در اکثر ۱۹۱ کشوری که در این شاخص 
قرار دارند، به ویژه در امید به زندگی، سطح توسعه را به سال 
۲۰۱۶ بازگردانده و روند ۳۰ ساله رشد را معکوس کرده است.

آخیم اشتاینر، یکی از نویسندگان این گزارش با اشاره به این 
که بیش از ۸۰ کشور برای پرداخت بدهی ملی خود با مشکل 
مواجه هستند، گفته: »شاخص امسال براساس داده های سال 

گذشته )۲۰۲۱( است. اما چشم انداز سال جاری بد است.«
او همچنین گفته: »۸۰ کشور جهان در یک قدمی مواجهه با 

این بحران و چشم انداز بسیار جدی روبرو هستند.«

دفتر نخست وزیر اسرائیل : 
اطلاعات حساسی در مورد

 فعالیت هسته ای ایران ارائه شد
فریب می دهد دست  را  دنیا  ایران  که  در شرایطی  اسرائیل 
اسرائیل  نخست وزیر  لاپید  یائیر  بود.دفتر  نخواهد  بسته 
در  موساد  رئیس  بارنیاع  دیوید  کرده  اعلام  شب  پنجشنبه 
سفرش به واشنگتن مطالب حساس اطلاعاتی را در خصوص 
پرونده هسته ای ایران به مقامات آمریکایی در واشنگن ارائه 
داده است.دفتر نخست وزیر اسرائیل در این باره اعلام کرد 
که که برنیاع با مسؤولان آمریکایی از جمله ویلیام برنز رییس 
سالیوان  جیک  »اف بی آی«،  رییس  ری  کریستوفر  »سیا«، 
مشاور امنیت ملی کاخ سفید، لوید آستن وزیر دفاع آمریکا و 
دیگر مقامات بلندپایه وزارت امورخارجه ایالات متحده دیدار 
کرده است.در این بیانیه از قول بارنیاع آمده است: اسرائیل در 
شرایطی که ایران دنیا را فریب می دهد دست بسته نخواهد 
بود.این ادعاها در شرایطی مطرح می شوند که اسرائیل در 
ماه های گذشته ادعاهای بی اساس خود علیه ایران را افزایش 
داده اند؛ در همین راستا و در ادامه تکاپوی مقامات تل آویو 
اسحاق  تحریم ها،  رفع  مذاکرات  احیای  از  جلوگیری  برای 
هرتسوگ رییس این رژیم ۱۵ شهریور ماه در پارلمان آلمان 

خواستار وضع تحریم های شدید علیه ایران شد.

به اتهام کمک به حمله سایبری ؛
آمریکا وزیر و وزارت

 اطلاعات ایران را تحریم کرد 
وزیر  و  اطلاعات  وزارت  کرد  اعلام  بیانیه  ای  در  آمریکا 
اطلاعات ایران را به دلیل انجام »فعالیت های سایبری علیه 

ایالات متحده و متحدانش« تحریم کرده است.
وزارت خزانه داری آمریکا از اعمال تحریم هایی علیه وزیر و 

وزارت اطلاعات جمهوری اسلامی ایران خبر داد.
وزارت خزانه داری آمریکا روز جمعه با صدور بیانیه ای اعلام 
کرد که اسماعیل خطیب، وزیر اطلاعات ایران را در لیست 
تحریم های خود قرار داده است.همچنین آمریکا تحریم هایی 

را علیه وزارت اطلاعات ایران اعمال کرده است.
وزارت خزانه داری آمریکا دلیل اعمال این تحریم را "کمک به 

حمله سایبری" ادعایی علیه آلبانی عنوان کرده است.
روابط  قطع  اعلام  با  شهریور   ۱۶ چهارشنبه  روز  آلبانی  
دیپلماتیک با ایران مدعی شد که از دیپلمات ها و کارمندان 
تا در عرض ۲۴  است  تیرانا خواسته شده  در  ایران  سفارت 

ساعت خاک آلبانی را ترک کنند.
نخست وزیر آلبانی در پیامی ویدئویی در این باره ادعا کرد که 
ایران  با میزان خطر حملات سایبری  "واکنش شدید"  این 
بوده که تهدیدی برای زیرساخت های خدمات عمومی و هک 

و سرقت ارتباطات دولتی بوده است.
پیش از این آمریکا، انگلیس و ناتو در اقدامی هماهنگ این 
بیانیه ای  در  انگلیس  بودند.  کرده  محکوم  را  ادعایی  حمله 
مدعی شده بود که مرکز امنیت ملی سایبری این کشور با 
اطمینان قریب به یقین هکرهای مرتبط با جمهوری اسلامی 
را مسئول حمله سایبری گسترده به نهادهای دولتی آلبانی در 
ماه ژوئیه امسال می داند.ناصر کنعانی سخنگوی وزارت امور 
خارجه ایران این اتهامات آمریکا و انگلیس علیه جمهوری 
اسلامی ایران در خصوص حمله سایبری ادعایی به آلبانی 
این  در  کرد.کنعانی  محکوم  شدت  به  و  خوانده  مردود  را 
خصوص خاطرنشان کرد: آمریکا و انگلیس که پیش از این 
در برابر حملات متعدد سایبری علیه زیرساخت های جمهوری 
اسلامی ایران، به ویژه علیه تاسیسات هسته ای سکوت اختیار 
کرده و حتی به طور مستقیم یا غیرمستقیم از این نوع اقدامات 
کردن  وارد  در  وجاهت  هرگونه  فاقد  بودند،  کرده  حمایت 

اینگونه اتهامات علیه جمهوری اسلامی ایران هستند.
سخنگوی وزارت امور خارجه ضمن هشدار نسبت به هرگونه 
ماجراجوئی سیاسی علیه کشورمان با این بهانه های مضحک 
و  قاطع  مقابله  برای  آمادگی کامل کشورمان  بر  تاکید  با  و 
افزود:  احتمالی  دسیسه  هرگونه  با  کننده  پشیمان  و  فوری 
مورد  بارها  که  کشوری  عنوان  به  ایران  اسلامی  جمهوری 
تلاش های  از  مهمی  بخش  گرفته،  قرار  سایبری  حملات 
مسئولانه بین المللی در مقابله با تهدید حملات سایبری است.

محدود کردن تکنولوژی امکان پذیر نیست ؛

هرجا برخلاف نظر مردم عمل کردیم حاصلی جز بی اعتمادی نداشت

معاون رییس جمهور : 

سفر پسرم به کانادا برای کار دانش بنيان است!

اتحادیه مرغ تخم گذار تهران :

قطعا تخم مرغ گران می شود!

گرانی ها به همه صنوف آسیب وارد کرده ؛

مصرف بستنی در کشور ۲۰ تا ۳۰ درصد کاهش یافته است!

جامعهشماره 2728 -  شنبه 19 شهریور 1401
سفر زمینی اربعین منتقی شد ؛

زائران از سفر خود منصرف شوند
در داخل عراق مشکلات مختلفی وجود دارد و از 
نجف هم از ما درخواست شده تا آب آشامیدنی 

ارسال کنیم.
سیدمجید میراحمدی رئیس ستاد مرکزی اربعین 
آخرین  تشریح  در  تلویزیونی  گفت وگوی  در 
وضعیت مرزها اظهار داشت: با توجه به بررسی 
و بازدید هوایی و زمینی از مرز چذابه، الحمد... 
مشکل تراکم و ازدحام جمعیت نداریم و میزان 

مراجعات کاهش پیدا کرده است.
وی با درخواست از زائران برای مراجعه نکردن 
به پایانه های مرزی، افزود: مشکلی که در اینجا 
وجود دارد اعتراض جدی و فراوان زائران حاضر 
نقل  و  حمل  وسیله  مرز  آن سوی  در  که  است 
اساس  همین  بر  و  کم  عتبات  به  انتقال  جهت 
است؛  داشته  افزایش  برابر  چندین  ها  قیمت 
عزیزانی است تمامی مشکل انتقال زائران را حل کند.تلاش های ما هم در ارسال وسایل نقلیه نتوانسته  داد:  ادامه  اربعین  مرکزی  ستاد  رئیس 

توجه  با  دارند،  حضور  چذابه  پایانه  در  که  هم 
از وضعیت آن سوی مرز دارند،  به اطلاعی که 
تصمیم به بازگشت گرفته اند، لذا توصیه می کنیم 

عزیزان به مرزها مراجعه نکنند.
میراحمدی درباره کسانی که بلیت تهیه کرده اند 
اربعین  زیارت  برای  عزیزان  سفر  گفت:  نیز، 
منتفی است، به جز سفرهای هوایی که برای آن 
هیچ ممنوعیتی قائل نشدیم؛ البته در داخل عراق 
از  از نجف هم  و  دارد  مشکلات مختلفی وجود 
ما درخواست شده تا آب آشامیدنی ارسال کنیم.

رئیس ستاد مرکزی اربعین در پایان خاطرنشان 
کرد: توصیه اکید ما این است که زائران از سفر 
خود منصرف شوند؛ اگر شرایط تغییر کند طی ۴۸ 
ساعت آینده اطلاع رسانی می شود، فکر نمی کنم 
بتوانیم مجوز  این مسائل حل شود  اینکه  بدون 

حرکت عزیزان را صادر کنیم.


